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Novice. 

Deželni zbor kranjski. 
(VII. s e j a dne 4. e b r u v a r i j a ) . 

O prošnji kr. šol. sveta na Razdrtem za odpust ostalega 
deželnega brezobrestnega posojila poroča posl. M u r n i k ter v 
imenu fin. odseka predlaga, da se odkloni, — Obvelja. 

Posl. dr Ž i tn ik poroča o prošnji usmiljenih bratov v 
Kandiji za podporo k zgradbi nove bolnice in predlaga 8000 gld. 
podpore za novo zgradbo v štirih letnih obrokih po 2000 gld. 
— Obvelja. 

Županstvu v Tržiču se dovoli za kanal pod ljubeljsko 
državno cesto 1250 gld. podpore; poročevalec dr. P a p e ž . 

Družtvu za varstvo avstrijskega vinarstva v Retzu se 
dovoli 50 gld. podpore; poročevalec M urnik . 

Prošnja Antonije Tomlc iz Kostanjevice za podporo vsied 
povodnji se izroči dež. odboru v rešitev; istotako prošnja Ma
rije Sapletov za zvišanje podpore. 

Posl V i š n i k a r poroča, o predlogu glede meščanskih 
šol na Kranjskem. V minolem zasedanju je namreč posl. 
Hribar predlagal premembo dotičnih zakonov tako, da bi za 
stvarne šol. potrebščine morali skrbeti dotični šol. okraji, de
žela pa bi morala plačevati učiteljsko osobje. Trušek za vsako 
tako šolo bi bil nad 5000 gld. To bi bilo novo velikansko 
breme za deželo, ker niti ureiba ljudskih šol ni dovršena. 
Zato dež. odbor nasvetuje, naj ostane pri starem, kar zbor
nica odobri. Posl. Hribar pri tej priliki izrazi upanje, da bode 
dežela podpirala meščansko šolo, katero ustanovi Ljubljana. 

Posl J e l o v š e k poroča o preložitvi okr. ceste Loka-
Idrija pri Podgori Dotični načrt zakona je bil sprejet, okr. 
cestnemu odbor^ v Škofji Loki pa je bila dovoljena podpora 
v znesku 5 500 gld. 

Posl baron W u r z b a c h poroča o volitvl Članov v de
želno pridobninsko in prizivno komisijo. Sklep se glasi: 

Volitev štirih udov in štirih namestnikov v pridobninsko 
deželno komisijo izvršiti je v dveh ločenih volitvah s poseb
nimi glasovnicami. Pri prvi volitvi voliti je štiri ude na ta 
način, da je na glasovnico zapisati po jednega pridobninskega 
zavezanca 1, II, III. in IV razreda. Glasovnice, ki ne vstre-
zajo tej razredbi, so neveljavne. Ravno tako je postopati pri 
drugi volitvi zastran volitve štirih namestnikov. Volitev se 
vrši po nastopnem načinu: a) dva uda volijo poslanci iz ku
rijo velicega posestva, dva uda volijo poslanci mest in trgov 
in iz trgovinske in obrt|iijske zbornice, dva uda volijo po-
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klanci kmetskih občin, in končao dva uda volijo vsi zbrani 
poslanci, b) za vsakega komisijskega uda voli se po volilnem 
načinu sub a) jeden namestnik. 

Posl. Lenarč ič poroča o prošnji za zgradbo mostu 
čez Krko pri Dobravi namesto pri Meršečivasi. Ker sta se 
okr. cestna odbora v Mokronogu in Kostanjevici iijaviia, da 
ničesar ne prispevata k zgradbi tega mostu, zato se naroča 
dež. odboru, da nadaljuje poizvedbe in obravnave ter o tem 
v prih. zasedanju poroča 

Za ustanovitev kmetijskih in sadjarskih zadrug se do
voli dež. odboru 2.000 gld. kredita za brezobrestna 
posojila 

Prošnja županstva v Spod Idriji, da bi rudniški erar 
pripomogel k vzdrževanju tamošnje ljudske iole, se s pripo
ročilom odstopi deželni vladi. 

VIII. s e j a d n e S . f e b r u v a r i j a . 
Deželni glavar Oton Detela začetkom seje naznani, da 

se je sv. oče Leon XIII. zahvalil za čestitke dež. zbora, kate
remu podeli svoj apostolski blagoslov. 

Deželni predsednik odgovarja na interpelacijo poslanca 
Grassellija in tovarišev glede zgradbe novega sodnega poslopja 
v Ljubljani, da se bode to poslopje z jetoišaico Se letos pri
čelo graditi. 

Posl. baron Wurzbach poroča o prošnji muzejskega 
preparatorja Ferd. Scbulza za naslov muzejskega asistenta. 
Prošnja se vrne dež, odboru, da se še v tem zasedanju stavi 
primeren predlog. 

Posl. grof Bar bo poroča o prošnji mlekarske in sirarske 
zadruge v Postojini za podporo ter predlaga, da se dež. od
boru dovoli kredita 500 gld., ki ga naj kot brezobrestno po
sojilo izpiača, ako je zadruga zagotovljena. To posojilo bode 
zadruga morala vrniti v treh letnih obrokih, pričenši z letom 
1900 ali pa takoj vso svoto vrniti, ko bi se zadruga 
razdružila. 

Posl. K o š a k poroča § 11 v letnem poročilu. Pri točki 
glede zboljšanja delavskih razmer v Idriji se odasi poslanec 
dr. Majaron, ki izraža zahvalo vladi, katera je vsled lan
ske resolucije dež. zbora znatno zboljšalo gmotno stanje de
lavcem. Obžaluje, da se v isti meri ni oziralo na provizijo-
niste, vdove in sirote Država je v prejšnih letih imela od 
idrijskega rudnika velik dobiček, zato naj bi sedaj vlada vse 
mogoče storila, da prepreči strastno hujskanje socijalnih demo
kratov. Z ozirom na to da prebivalstvo v Idriji vedno raste 
in da mladina od 14, do 18. leta nima primernega posla in 
pouka, bilo bi nujno potrebno, da vlada v Idriji ustanovi re
alko ali drugo jednako višjo šolo. Govornik v tem smislu 
predlaga resolucijo, ki je bila sprejeta. — 

Posl. K a l a n poroča o prošnji županstva v Krškem za 
podporo k zgradbi in vzdrževanju bolnice. Da se deželni zbor 
zahvali gospej Hočevarjevi za darilo 30.000 gld. ter izrazi 
pripravljenost, da določi primerno podporo za zdravnika in 
bolnike, kedar bode bolnica vzgrajena in bodo znani vsi 
troški. 

Posl. dr. T a v č a r nasvetuje, naj se predlog glasi, da 
bode dežela z znatnim letnim prispevkom podpirala bolnišnico 
v Krškem takoj, ko se ustanovi. — Obvelja. 

Posl. dr. P a p e ž poroča o prošnji profesorja Fr. No
vaka v Kranju za podporo, da založi in izda „Slovensko ste
nografijo". Dovoli se 500 gld. 

Hedviki Pevec, učenki na šoli za umetno tkanje v Sche-
rebeku, se dovoli podpore 350 gld. iz kredita za obrtne na
mene; poročevalec posl. Mu m i k. 

Posl. M urni k poroča o prošnji kmetijske podružnice 
v Senožečah za podporo mladeniču, da se izšola v strokovni 
Soli za pletarstvo v Ljubljani. Prošnja se izroči dež. odboru 
z naročilom, naj naznani prosilcem, da se o pravem času 
oglasijo za ustanovo na obrtni Soli ter naznanijo sposobnega 

" dečka. 

Posl. M u r n i k poroča o prošnji slovenskih visokoSolcev 
v Gradcu, da se jim plača vstopnina pri slovanskem bolni
škem društvu v Gradcu. Prošnji se ugodi. Istotako se ugodi 
prošnji nekaterih hišnih posestnikov v .Ljubljani za oprostitev 
od dež priklad, kolikor časa traja oprostitev državnega davka. 

Baron S c h w e g e l poroča o prošnji županstva Osilniea 
da se mu odpusti prispevek k zagradbi Kolpe, ter predlaga, 
naj dež. odbor natančno preiskuje vse v prošnji navedene rai-
loge ter v prihodnjem zasedanju primerno nasvetuje. — Obvelja* 

Muzejskemu društvu se dovoh 400 gld. podpore. 
(Dalje sledi.) 


